
ročník  V. číslo 2 / 2013

SPORTOVNÍ KLUB ČESKÝ LEV KOLEŠOVICE

Česká mládež, vedená učiteli zdejší 

české školy, se chodila dívat na fotba-

lové zápasy německého klubu DSV, 

podporovaného místními sedláky a    

obchodníky. Sama hrála fotbal v rokli 

nebo na prostoru bývalého cukrova-

ru   /Na Balkáně/ a to hadrákem. První   

kožený míč přinesl Josef Prynych a 

míč měl místo duše měchýř. Za půjčení 

požadoval jeho majitel poplatek.     

Horečka po kopané stoupala a tak    

večer 5. července 1926 po průvodu 

pálení mistra Jana Husa, sešli se 

v hostinci pivovaru tehdy patnáctiletí 

hoši a založili první český klub 

v Kolešovicích s názvem Český sportovní 

klub. Byli to – Kreisl. B. a Karel , Hönig 

Josef, Hönig  Hynek a Hönig František, 

Boček Karel a Josef, Alberovský Václav, Hejda Karel, Prynych J., Herink V. a František.  Dres  byl černé tre-

nýrky a bílá košile, což si musel každý hráč opatřit sám. V roce 1928 byl přejmenován na Český Lev a řádně 

zaregistrován u Podbrdské župy fotbalové. Změna dresu byla – červené trenýrky, bílá  košile s červeným lím-

cem a lvíčkem na prsou. Tyto dresy šila místní česká děvčata. Rychle se šířila sláva tohoto jediného českého 

klubu v podbořanském okrese. Klub se rozrůstal, neb přišli další členi: Malát, Matějka, Štajnochr, Kuklík, Řežá-

bek, Hnátek, Patrák a další.  Z mladší generace Tesař Fr. a Josef, Mís  František, Alberovský J, Herink J a 

Karel, Němec Fr. Kurka B. z Běsna, z Kněževsi Hejsek J., Fojtík Jiří, Švarc Josef, Tureček J., Zuska Ant. a 

další. Hrálo se na obecním hřišti u rokle společně s německým klubem. Dohoda termínů byla špatná. Nejhůře 

však bylo se sousedy, ač se jim platila způsobená škoda. … a příště budeme pokračovat.  

- li -

JARO 

Už se nám konečně ukázalo jaro, na které většina z nás čeká jako na smilování. Přestože se teplota ještě občas schová  

pod nulu a spadne několik milimetrů sněhu, začínají vysychat chodníky a cestičky a já se pouštím do prvních jarních 

prací kolem domu a na zahradě.  A při práci se začnou sbíhat vzpomínky. Když jsem byla malá, přiběhla jsem ze školy, 

odhodila aktovku a už jsem utíkala ven do velkého chumlu kamarádek a kamarádů. Hrát vybíjenou, na zaháněnou, na  

schovku, skákat panáka, přes švihadlo, hrát „školku“ s míčem, s kamínky, cvrnkat kuličky. Domů jsme se rozcházeli až 

v podvečer a pravidelně jsem dostávala vyhubováno, že jdu pozdě. Dnešní děti? Už neběhají povenku  jako dřív. Hrát 

kuličky jsem neviděla už několik let, pingpongové stoly osiřely, místo panáka děti kreslí po zdech a „školku“ s míčem a 

s kamínky vůbec neznají. Pokud přeci jen vidíte dítě na ulici, pak jedině na kole,  kolečkových bruslích, jezdícím prknu 

nebo skákající  na trampolíně. Jsou rychlé, jako celá naše současná, uspěchaná doba. Drobné hry, vyžadující zručnost,     

postřeh a soustředění nějak vymizely. Škoda. Všechny tyto vlastnosti jsou v životě potřebné. A já si sním, jak by bylo 

krásné, kdyby tatínkové, maminky i  prarodiče, oprášili vzpomínky na své hry, vytáhli své potomky od počítačů a          

společně to přicházející jaro přivítali  hrami. Ale ať už to uděláte tak nebo necháte vše po novém, přeji  vám, abyste si 

první teplé dny řádně užili.                                                          - li -

Zleva stojící: V. Junek, M. Huml, O. Herink, F. Pavel, V. Houba,                        
V. Štachl, J. Štícha, J. Pavel, J. Rychtařík, V. Šindler, J. Dvořák, J. Rychtařík, 

foto z archivu L. Králové



Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 11. února 2013 a projednali:  

Přítomni: M. Dvořák, J. Kovář, J. Hrenáková, M. Brabcová, J. Čečrdle, T. Hrenák, 

- Veřejné zasedání Zastupitelstva obce se bude konat 26. 2. 2013 od 18 hodin na přísálí KD. Přítomní zastupitelé 
byli seznámeni s hlavními body programu. Bude to projednání a schválení rozpočtu obce na rok 2013 a prodej     
plynovodu v lokalitě Na Tržišti.                                 
-  Rozpočet obce na rok 2013 vypracoval starosta ve spolupráci s předsedkyní finančního výboru Jiřinou               
Hrenákovou, účetní Marcelou Holou a referentem Bohuslavem Pelikánem. Rozpočet byl zpracován v paragrafovém 
znění, byl zveřejněn na úřední desce obecního úřadu a v této podobě bude projednáván na veřejném zasedání.        
Přítomní    zastupitelé byli s návrhem rozpočtu seznámeni v podrobnějším položkovém znění.                      
-  Obci byl doručen návrh kupní smlouvy od RWE, týkající se odkupu plynovodu v lokalitě Tržiště. Záměr prodeje 
této nemovitosti byl zveřejněn v souladu se zákonem o obcích na úřední desce obecního úřadu. Kupní smlouva, která 
byla vypracována na základě schválené a uzavřené Smlouvě o budoucí smlouvě kupní a o spolupráci při realizaci 
plynárenského zařízení, bude projednána na veřejném zasedání Zastupitelstva obce.                    
- Starosta přítomným sdělil, že na základě rozhodnutí vlády, jímž obcím vznikla povinnost zřídit si účet u České    
národní banky, uzavřel  smlouvu o zřízení běžného účtu s touto bankou. Na nový účet u ČNB budou zasílány dotační 
prostředky poskytované státem. Poté si je obec bude bezhotovostním příkazem převádět na běžný účet u České      
spořitelny.                                    
- Na základě žádosti obce bude s Úřadem práce prodloužena dohoda o poskytování finančních prostředků             
dotovaných Evropským sociálním fondem na veřejně prospěšné práce do 31. 7. 2013. V rámci VPP má obec 
v současné době uzavřeny pracovní smlouvy se 3 zaměstnanci s platností do 28. 2. 2013. Po podpisu dodatku výše 
uvedené dohody budou pracovní smlouvy stávajících zaměstnanců prodlouženy do 31. 7. 2013. Od 1. 8. 2013 bude 
s Úřadem práce uzavřena dohoda nová s platností na 1 rok. Znamená to, že se stávajícími zaměstnanci budou        
pracovní smlouvy 31. 7. 2013 ukončeny a na VPP budou vybráni na základě požadavku obce a odsouhlasení Úřadem 
práce zaměstnanci noví. Starosta sdělil, že zvažuje vytvoření 1 stálého pracovního místa pro dělnickou profesi.     
Protože obec čeká finančně náročné dobudování splaškové kanalizace v druhé polovině obce a vybudování sociální-
ho zařízení v budově pošty, bylo po poradě se zastupiteli od tohoto záměru upuštěno.                                         
-  V letošním roce budou provedeny terénní úpravy okolo nových chodníků k Základní škole. V rámci těchto úprav 
navrhl starosta snížit výšku terénu v místech kde stál pomník věnovaný kolešovickým občanů  padlým v 1. světové 
válce. Zastupitelé s tímto záměrem souhlasili.                                
-  Zastupitelstvo obce na veřejném zasedání konaném dne 18. 12. 2012 schválilo uzavření kupní smlouvy na pozem-
ky p. č. 180/82 a 207/2 k. ú. Kolešovice s paní Dondovou. Ta se poté obrátila na obec s požadavkem, aby obec od ní 
odkoupila ještě pozemek p. č. 180/4 pod strouhou okolo oplocení její zahrady. Zastupitelé s tímto řešením souhlasí a 
návrh bude projednán na nejbližším veřejném zasedání.                                 
-  Starosta seznámil zastupitele s hospodařením ZŠ a MŠ Kolešovice za rok 2012 předloženým ředitelkou PaeDr. V. 
Hartmannovou, které se týkalo použití finančních prostředků poskytovaných obcí na zajištění chodu škol. Dále     
předložil návrh rozpočtu ZŠ na rok 2013 zpracovaný ředitelkou PaeDr. Hartmannovou a MŠ, který zpracovala     
vedoucí učitelka paní Regálová. K návrhu rozpočtu školky proběhla krátká diskuse nad zvýšením výdajů na energie 
z důvodu rozšíření učeben MŠ a nad snížením výdajů na pomůcky.                         
-  Dle informace od ing. Satranského byl SFŽP otevřen dotační titul na zateplování budov v majetku obcí a měst. 
Starosta navrhl řešit tyto budovy: ZŠ – č.p. 235 a 44, MŠ – č.p. 160, OÚ – č.p. 212 a poštu – č.p. 6. Přílohou žádostí 
o dotaci je energetický audit a položkový rozpočet. Všechny potřebné administrativní úkony budou zajišťovány od-
bornou firmou ve spolupráci s ing. Satranským. V případě, že obec nějakou dotaci obdrží, bude vypsáno výběrové 
řízení na zajištění výběru dodavatele stavby. Podmínkou dotačního titulu SFŽP je provedení a zafinancování akcí do 
konce letošního roku.                        
- Starosta přednesl informaci o semináři k odpadovému hospodářství, který se konal v Rakovníku. Hlavním tématem 
bylo seznámení starostů rakovnického regionu s Integrovaným systémem nakládání s odpady Středočeského kraje,  
s analýzou vývoje množství a druhu odpadů produkovaných občany Stč. Kraje a s novým zákonem o odpadech,   
který počítá se zásadním zdražením skládkovného. Do budoucna je třeba začít  odpady energeticky využívat.        
Technicko ekonomická analýza ISNO mimo jiné předpokládá výstavbu jedné nebo několika spaloven na území   
Středočeského kraje. Nejvhodnější varianta se jeví upravit elektrárnu Mělník na spalování odpadů. Při této variantě 
bude nutné vybudovat příslušnou infrastrukturu včetně velkokapacitních překladišť.

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE --- ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE 

V loňském roce jsme již občany informovali o možnosti zakoupení leteckých snímků Kolešovic, Heřmanova 

a Zderazu o velikosti 30x42 cm, které zhotovila firma THC Karlovy Vary. Jedná se o sedm druhů, pět Kole-

šovic a po jednom Heřmanova a Zderazi. Snímky byly pořízeny 15. května 2012 a občané si je mohou pro-

hlédnout, případně zakoupit v kanceláři OÚ za pořizovací cenu 288,- Kč / kus. Dále si můžete v kanceláři 

OÚ zakoupit několik druhů pohlednic za cenu 5,- Kč, sběratelské karty v rámci projektu Cesta ke Hvězdám 

a jako poslední máme pro občany připraven odznak tzv. buton o průměru 25 mm s názvem a obecním 

znakem za cenu 20,- Kč.



PŘÍJMY 

1111 Daň z příjmu fyzických osob ze závislé činnosti 2.054.000 Kč

1112 Daň z příjmu fyzických osob ze sam. výdělečné činnosti 162.000 Kč

1113 Daň z příjmu fyzických osob z kapitálových výnosů 215.000 Kč 

1121 Daň z příjmu právnických osob 1.984.000 Kč 

1122 Daň z příjmu právnických osob za obec 372.020 Kč 

1211 DPH 4.162.000 Kč 

1334 Odvod za odnětí půdy ze ZPF 500 Kč 

1337 Poplatek za likvidaci komunálního odpadu 340.000 Kč

1341 Poplatek ze psů 11.000 Kč 

1343 Poplatek za využití veřejného prostranství 100 Kč 

1351 Odvod z loterií 20.000 Kč 

1355 Odvod z výherních  přístrojů 40.000 Kč 

1361 Správní poplatky 30.000 Kč

1511 Daň z nemovitosti 1.000.000 Kč 

4112 Přijaté dotace-škola, st. správa 245.700 Kč 

4116 Přijaté dotace ÚP 168.000 Kč 

4121 Neinvestiční dotace od obcí 72.000 Kč 

1012 Příjmy z pronájmu pozemků 30.000 Kč 

1031 Lesní hospodářství 20.000 Kč 

2321 Čištění odpadních vod 800.000 Kč

331 Kultura 101.200 Kč 

363 Kom. služby a územní rozvoj 12.000 Kč 

372 Nakládání s odpady 166.000 Kč 

6171 Činnost místní správy 4.460.662,96 Kč 

6310 Obecné příjmy -  úroky 20.000 Kč 

640 Ostatní činnosti, vratka ZŠ 47.000 Kč 

8115 Zapojení přebytku hospodaření 1.762.954,04 Kč

CELKEM PŘÍJMY 18.296.137 Kč 

SCHVÁLENÝ ROZPOČET OBCE NA ROK 2013  SCHVÁLENÝ ROZPOČET OBCE NA ROK 2013  SCHVÁLENÝ ROZPOČET OBCE NA ROK 2013  

Prioritou rozpočtu na rok 2013 je financování výstavby kanalizačních stok A, C a D ve výši 7 mil. Kč. Tato částka je 

uvedena v kapitole 2321. Dále je v kapitole 6171 zapracována částka ve výši 700.000 Kč, která bude použita na    
rekonstrukci budovy pošty. Na rekonstrukci  bude podána žádost o dotaci z programu Leader prostřednictvím MAS 

Rakovnicko. Rekonstrukce bude provedena v každém případě, i když dotace nebude přiznána. Obec dále  podala tři 

žádosti do Státního fondu životního prostředí na zateplení budov obecního úřadu, pošty a mateřské školky. Celkové 

náklady na tyto akce se pohybují kolem 7 mil. Kč. V případě přidělení dotace se finanční spoluúčast obce předpoklá-
dá ve výši 20%.  V letošním roce je v rozpočtu počítáno s pořízením dokumentace pro územní rozhodnutí na výstav-

bu vodovodu Kolešovice, Heřmanov a Zderaz.   Martin Dvořák, starosta obce 



VÝDAJE 

1031 Lesní hospodářství 65.000 Kč 

2212 Pozemní komunikace 370.000 Kč 

2221 Dopravní obslužnost 87.000 Kč 

2310 Pitná voda 130.000Kč 

2321 Výstavba kanalizace, provoz ČOV 7.787.401 Kč 

2321 Úroky z úvěru na výstavba ČOV 350.000 Kč 

2341 Rybník Zderaz - projektová dokumentace 50.000 Kč 

3111 MŠ provoz + rekonstrukce 671.000 Kč 

3113 ZŠ - provoz 1.163.000 Kč 

3141 Stravování ZŠ + MŠ 500.000 Kč 

3314 Knihovna 59.000 Kč 

3319 Kultura—kulturní dům 193.500 Kč 

3322 Obnova kulturních památek 50.000 Kč 

3326 Obnova místního dědictví 40.000 Kč 

3399 Dary vítání občánků 5.000 Kč 

3419 Tělovýchova 70.000 Kč 

3631 Veřejné osvětlení 145.000 Kč 

3632 Pohřebnictví 25.000 Kč 

3633 Výstavba inženýrských sítí 150.000 Kč 

3639 Komunální služby, traktor 36.000 Kč 

3721 Sběr a svoz nebezpečných odpadů 50.000 Kč 

3722 Sběr a svoz komun. odpadů 400.000 Kč 

3723 Likvidace velkoobjemového odpadu a tříděných odpadů  170.000 Kč 

3725 Likvidace tříděných odpadů 130.000 Kč 

3726 Provoz sběrného dvora  137.000 Kč 

3745 Péče o obec a veřejnou zeleň 195.000 Kč 

4222 Veřejně prospěšné práce 300.000 Kč 

5512 Požární  ochrana 108.500 Kč 

6112 Zastupitelstvo 830.000 Kč 

6171 Místní správa 3.046.520 Kč 

6320 Pojištění obce 75.616 Kč 

6399 Odvod DPH 50.000 Kč 

6409 Občanské sdružení a svazky 190.000 Kč 

8124 Splátky úvěru 666.600 Kč 

CELKEM VÝDAJE 18.296.137 Kč  

SCHVÁLENÝ ROZPOČET OBCE NA ROK 2013  SCHVÁLENÝ ROZPOČET OBCE NA ROK 2013  SCHVÁLENÝ ROZPOČET OBCE NA ROK 2013  
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Tentokrát jsem zašla na popovídání za bývalou kolegyní 

- Janou Štillerovou

Vystudovala jsi čj a nj a učila jsi v Kolešovicích. 
Jak ses dostala do Německa?

Já jsem vždycky byla světoběžnice, takže když jsem 
začala studovat na univerzitě a otevřely se brány do 
Německa za výdělkem, neváhala jsem. Zpočátku jsem 
tam jezdila jen na prázdniny trhat jahody nebo pomá-
hat v restauraci, ale pak jsem vyrazila na půl roku na 
stipendijní pobyt do Dortmundu. Tento půl rok je dopo-
sud nejkrásnější část mého života. Nejen že jsem se tam 
konečně naučila pořádně německy, ale zároveň jsem 
tam poznala skvělé lidi, se kterými jsem v kontaktu 
dodnes. Pak jsem nastoupila na ZŠ v Kolešovicích, 
dodělávala si státnice a diplomku a přepadla mě 
hrůza, že už se nikdy nikam nepodívám. Proto jsem se 
přihlásila do programu Boschovy nadace a dostala 
jsem na rok místo lektorky na univerzitě v Erlangenu 
(u Norimberka). Opět perfektně strávený rok, opět skvě-
lí lidé. Ale rok byl pryč a já se vrátila do Čech, do     
Prahy, kde jsem učila na několika jazykovkách. A zase 
mě přepadla toulavá, tak jsem se přihlásila do progra-
mu „krajanů“ od MŠMT, byla jsem vybrána a vyslána 
k Lužickým Srbům do Budyšína, abych zde vyučovala 
češtinu a tím ovlivňovala zgermanizovanou lužickou 
srbštinu. A tady jsem zatím zůstala, poznala jsem tu 
svého budoucího manžela, založila rodinu a práce mě 
stále baví. Ale vím jistě, že to není moje poslední desti-
nace ...

Udržují tamní obyvatelé nějaké české zvyky a 
mluví někdo ze starších česky?

Česky tu mluví hodně lidí, starší lidé díky tomu, že po 
válce buď studovali v ČR, nebo tam pracovali, protože     
Německo leželo v troskách a oni díky lužické srbštině 
neměli problém se dorozumět. Ale i mladší lidé a děti 
mluví česky, Lužičtí Srbové Čechy milují, je to dáno 
historií a politikou jak minulou, tak současnou. Němči-
nu tu člověk skoro nepotřebuje, pokud tedy nejde     
zrovna nakupovat nebo někam na úřad.

Lužičtí Srbové mají svoje vlastní zvyky, některé jsou 
podobné našim (např. barvení vajíček na Velikonoce, 
stavění májky, kácení májky, lití olova na Vánoce 
apod.), ale většina je postavena na pevné víře v Boha, 
některé svátky se u nás už ani neslaví (např. Velký   
pátek, Letnice, Růžové pondělí a Popeleční středa a s ní 
spojený šestitýdenní půst).

Je německá škola od české hodně odlišná?

Já bych řekla, že co se týče dětí a výuky, tak téměř     
vůbec – domácí úkoly   neradi dělají  čeští i lužickosrb-
ští/němečtí žáci. Disciplinovanější a pilnější žáci tu od 
přírody nejsou, učitel si je musí vychovat . Jen učební 
plán se tu nedělí na měsíce jako v ČR, ale na týdny, 
takže já na začátku školního roku vím, jaké téma a 
jakou gramatiku budu dělat každý týden. Většinou to 
stejně nevyjde, protože Lužičtí Srbové mají spoustu 
svátků a prázdnin.

Věnuješ se češtině i mimo školní výuku?

Samozřejmě, já sama navštěvuji kurzy a semináře     
češtiny jak na českých, tak na německých univerzitách, 

abonuji české odborné i zábavné noviny a časopisy, čtu 
české knížky. Mimo školu pořádám exkurze, výlety, 
studentskou výměnu do ČR, jezdíme do českého diva-
dla, nebo si pozveme české divadlo k nám. Naše part-
nerská škola je gymnázium ve Varnsdorfu, s tím máme 
projekt podporovaný EU a díky tomu pořádáme společ-
né workshopy a projektové dny. Musím stále něco     
vymýšlet, abych nalákala děti na češtinu, volí si totiž 
od šesté třídy mezi ruštinou, francouzštinou nebo češti-
nou, a jelikož čeština není světový jazyk, musím děti 
získat hlavně mimoškolními aktivitami.

Že ses vdala a máš dvě krásné dětičky vím. Mluví 
rodina tvého manžela i česky?

Ano, mluví, díky 
mně. Já jsem 
vlastně nejdříve        
poznala manže-
lovu rodinu, pak 
až manžela. 
Petrova mamin-
ka a jeho dva 
bratři ke mně 
chodili na češti-
nu, díky exkur-
zím do ČR jsem 
poznala i tatín-
ka a dalšího 
bratra, kteří sice 
česky nemluví, 
ale rozumí. A 
manželova sest-
ra se díky naší     
svatbě v Čechách naučila česky. Dědeček zase několik 
let po válce v ČR pracoval, takže ten miloval vše české a 
vždy se mnou mluvil česky. Bratrance stále ještě učím, 
sestřenice teď studuje v Praze češtinu. A manžel je  
talent na jazyky, takže ten si ji odposlouchal od mých 
příbuzných a kamarádů.

Luciánkovi jsou tři roky a ten už česky mluví  plynně. 
Valentince je 15 měsíců a ta zatím umí říct jen: Co to 
je?  Mami! Táta! Není /to když se opětovně nevyčůrá 
do nočníku / a Papat. Byla by ostuda, kdyby děti      
učitelky    češtiny česky neuměly.

Své trvalé bydliště – Kolešovice – jsi nikdy nezmě-
nila, dokonce jsi postavila v Kolešovicích            
domeček....

Ano, mně se totiž strašně stýskalo. Bydlela jsem nějaký 
čas v Praze, pak delší čas v Milovicích, ale tím, že při-
šly děti, jsem si uvědomila, že tam nikoho neznám a že 
chci být se svými příbuznými a známými. Tak jsme se 
rozhodli opustit neznámé Milovice a přestěhovat se do 
rodných Kolešovic. Abychom ale nemuseli 2 roky stavět 
nějaký domeček, rozhodli jsme se koupit si mobilní 
domek, aby to šlo rychle. A šlo – v březnu jsme koupili 
pozemek, tři měsíce nám stavěli v Nové Pace domeček a 
v červenci nám ho přivezli. A teď už „chalupaříme.“  
Lucík hrabe na zahradě, můžu ho vypustit ven, aniž 
bych musela s ním, a Valinka se letos  na jaře určitě 
ráda přidá. A já mám blízko ke „svým“ lidem.

Jani, děkuji za zajímavé vyprávění a těším se na další 
setkání s tebou.     -  li  -



ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE 

ZÁPIS DO PRVNÍ TŘÍDY

V pátek 18.ledna pohádkové postavy přivítaly v naší škole   
budoucí prvňáčky. Ukázaly jim školu a zavedly je do vyzdobe-
né první třídy. Tam na děti a jejich rodiče čekala paní zástupky-
ně řed. školy J. Veselá, výchovná poradkyně školy M. Zápalo-
vá a paní učitelky, které vyučují na I. stupni A. Čechová, R. 
Zemjanková, J. Kreislová, K. Kovářová a také pan učitel         
L. Fukárek. Za výkony, které děti předvedly, si odnesly dárky 
vyrobené staršími kamarády. Celkem se k zápisu dostavilo 21 
dětí z toho 1 dítě má odklad školní docházky a 1 dítě bylo pře-
vedeno do Střední školy, ZŠ a MŠ speciální v Rakovníku.                                                                  

- jp -

LYŽAŘSKÝ VÝCVIKOVÝ KURZ

Ve dnech 20. – 26. ledna 2013 se žáci naší školy zúčastnili lyžařského výcvikového kurzu. Opět se uskutečnil 
v obci    Stříbrná a na Bublavě v Krušných horách. Jezdilo se na sjezdových lyžích, snowboardech i na běžkách. 
Sněhu bylo dostatek, počasí ušlo, nikomu se nestal žádný 
úraz.          Mgr. Jana Veselá

       
PŘEDNÁŠKA O ÚSTNÍ HYGIENĚ

Ve čtvrtek 14. února měli žáci druhé až šesté třídy možnost 
dovědět se něco o ústní hygieně. Přednášku si pro ně připravili 
studenti zubního lékařství z Hradce Králové. Žáci dostali 
obecné informace ohledně zubů a dutiny ústní. Dozvěděli se, 
jak a proč vzniká zubní kaz. Naučili se i technice správného 
čištění zubů.

            Mgr. Jana Veselá

RECITAČNÍ SOUTĚŽ

Ve středu 6. března  od 12 hodin v druhé třídě proběhlo školní kolo recitační soutěže. Soutěžilo se ve čtyřech kate-
goriích (I. žáci 1. třídy, II. žáci 2. a 3. třídy, III. žáci 4. a 5. třídy a IV. poslední kategorie žáci  2. stupně). Žáci byli 
na soutěž dobře připraveni a tak porota ve složení pí. učitelek R. Zemjankové, A. Čechové,  K. Kolářové, J. Kreislo-
vá a E. Chalupové neměla snadnou úlohu. Žáci hlavně prvního stupně si za své výkony zaslouží velkou pochvalu.

A jak soutěž dopadla?

I. kategorie                                             II. kategorie                                                  III. kategorie

1. místo  Nikola Trejbalová    1. místo   Anděla Boršová              1. místo    Sára Mendíková 

2. místo Lukáš Vicjan     2. místo   Helena Čečrdlová              2. místo    Ondřej Novák

3. místo  Veronika Matějková    3. místo   Julie Dýbová a Nela Muselová      3. místo    Hana Dominiková

IV. kategorie                                                                 

uděleno pouze 1.místo   Michaela Viktorová

Vítězové jednotlivých kategorií postoupili do okresního kola, které se konalo 13. března v DDM v Rakovníku a 
snažili se co nejlépe reprezentovat naší školu. Děkujeme všem za pěknou reprezentaci školy i když prozatím bez 
medailí.       

                                                                                                                        Mgr. R. Zemjanková, J. Poděbradská

DÍLNA ZRUČNOSTI

Ve dnech 7. a 8. března  se žáci VIII. a IX. třídy naší školy zúčastnili projektu SOU v Novém Strašecí DÍLNA 
ZRUČNOSTI. Stali se na dva dny žáky SOU a dozvěděli se více o možnosti studia a vyzkoušeli si práci na SOU 
v dílnách – výrobu hrací kostky a montáž a demontáž motorů. Po oba dny se jich ujali mistři odborné přípravy a 
seznámili je s bezpečností práce s nářadím a naučili je číst z technických výkresů a pomáhali i cennou radou při   
samostatné práci. Chlapcům se tato akce velmi líbila a odnesli si nejen jako památku vlastnoručně vyrobenou hrací 
kostku, ale i spoustu dalších zkušeností a informací, které jim pomohou při rozhodování o dalším studiu. 

                                                      Mgr. M. Zápalová

ŠKOLNÍ DRUŽINA DĚKUJE ZA SPONZORSKÝ DAR PANÍ UČITELCE EVĚ CHALUPOVÉ.   ŠKOLNÍ DRUŽINA DĚKUJE ZA SPONZORSKÝ DAR PANÍ UČITELCE EVĚ CHALUPOVÉ.   ŠKOLNÍ DRUŽINA DĚKUJE ZA SPONZORSKÝ DAR PANÍ UČITELCE EVĚ CHALUPOVÉ.   



KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE  .  . . 

Dětský maškarní bál

Pohádkové postavičky a jiné     
zajímavé a nápadité masky jsme 
mohli vidět v kulturním domě v 
nedělní dopoledne 27. ledna od 10 
hodin. Kolešovický svaz žen      
věnoval čas a postaral se o zábavu 
pro naše nejmenší. Spolupráce 
s animátory pana Ladry je už letitá 
a ani tentokrát tomu nebylo jinak. 
Děti a rodiče odcházeli spokojení a 
těší se na další zábavu, kterou pro 
ně chystají kolešovické ženy 
v následujícím období. Děkujeme!                                                                                                                     

- jp -

Filmová zima - 4. ročník

Tým oblíbeného rádia po menší přestávce opět zavítal do Kolešovic. Rádio 
Region s vedoucí týmu Terezou Čistotovou k nám dorazilo na svátek       
zamilovaných ve čtvrtek 14.února. A od 17.30 h. v kulturním domě mohli 
návštěvníci vybírat z nabízených filmů: LÍBÁŠ JAKO ĎÁBEL, OKRESNÍ 
PŘEBOR, SIGNÁL, PROBUDÍM SE VČERA A VRÁSKY Z LÁSKY. 
Příchozí hlasováním rozhodli o promítání filmu PROBUDÍM SE VČERA.

Česká komedie režírovaná Miloslavem Šmidmajerem měla premiéru 
v březnu loňského roku. Příběh je vsazen do období po roce 2000 a hlavní     
hrdina má možnost se ve svých 40 letech vrátit se zpět do studentských let 
roku 1989.  Kvalitu filmu podtrhl výkon herce J. Mádla a dalších známých 
herců, kteří nezklamali a všichni jsme se dobře bavili. I přesto, že 
v současnosti máme spoustu možností jak vidět oblíbený film, sešlo se velké 
množství diváků nejen místních, ale i z okolních obcí. Na závěr ještě tři  
vylosovaní návštěvníci získali DVD filmy. Týmu rádia Region děkujeme a  
těšíme se na další, už na  pátý  ročník Filmové zimy v příštím roce.                                                         

- jp -

ZE ŽIVOTA V DOMOVĚ . . .  ZE ŽIVOTA V DOMOVĚ . . .  ZE ŽIVOTA V DOMOVĚ . . .  

IV.Maškarní ples v Domově Kolešovice

13. března 2013 jsme se skvěle pobavili na Maškarním plese, 

který byl pořádán naším Domovem. Hosté z Domovů Nové 

Strašecí, Rakovník a Krajánek dorazili v krásných kostýmech. 

Paní ředitelka v kostýmu „paní principálky“ nejprve všechny 
přivítala a poté provedla maškarní průvod po celém Domově. 

Zkrátka tak nepřišli ani ti, jež se plesu nemohli účastnit.     

Tančilo se a hrálo na všech pokojích. Výborné pohoštění,   
které bylo připraveno, mizelo závratnou rychlostí. Zlatým 

hřebem byla bohatá tombola. Každý něco vyhrál, to bylo   

radosti…         Velké poděkování patří našim sponzorům ... 

- mh -

Poděkování

Od začátku roku 2009 – tedy celé čtyři roky, nás manželé       

Erbovi informovali o dění v Domově Kolešovice. Naprosto   
pravidelně posílali zprávičky doplněné fotografiemi. Poslední 

příspěvek od nich jsme dostali v letošním lednu. V té době    

odešel p. Erba z funkce ředitele Domova a tím oba ukončili  
dopisovatelskou činnost do našich listů.                                                                                                         

Vážení  Erbovi, upřímně Vám děkujeme za dlouhodobou     

spolupráci. Přejeme Vám, abyste si svého volného času užívali 

plnohodnotně ve zdraví a  zaplnili ho svými koníčky a          

pohodou. Redakce KL           

Novou dopisovatelkou zpráv z Domova se stala paní Bc. Marti-

na Hejdová. Těšíme se na spolupráci s ní. 



Z HISTORIE SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ V KOLEŠOVICÍCH – LÉTA ŠEDESÁTÁ

V našem vyprávění historie sboru jsme již při-
pomněli poválečné začátky, aktivní dění v letech čtyřicá-
tých a také upadající aktivitu v letech padesátých. Dnes 
tedy zavítáme do let šedesátých. Členská základna zůstá-
vala stabilní – sbor čítal 50 až 60 členů (z toho 2 až 4 
ženy). Předsedou sboru byli postupně Josef Čermák, 
Václav Hejda, František Trčka a Rudolf Kryka. Ve funk-
ci velitele se vystřídali Jan Podolka, Mikuláš Roller, 
Otakar Zárybnický a Jaroslav Hejda. Členové sboru na-
dále pečovali o výzbroj a výstroj – především o vozidlo 
Tatra 805, které bylo v tomto období nově natřeno, byl 
opraven zadřený motor a roku 1966 prošlo přestavbou 
na speciální požární vozidlo. Nejdůležitější akcí však 
byla adaptace zbrojnice dokončená roku 1963. V roce 
1968 byl vybudován trubkový sušák na hadice před 
zámkem.

Popisovali jsme, jak byl sbor kritizován za ne-
činnost. V tomto období členové pracovali mnohem 
aktivněji. Velkou akcí v tomto směru bylo námětové 
cvičení uspořádané roku 1961, jehož se zúčastnilo 22 
sborů. K požárům vyjíždělo požární družstvo především 
na Zderaz (1961, 1962, 1964, 1969 – většinou hořely 
stodoly), dále pak do Chrášťan (obilí), Lišan (obilí) nebo 

Hořesedel (sušárna). Při průtrži mračen roku 1965 
spadla nad kopcem k Pšovlkům padesátiletá voda a vy-
plavila celou dolní část Kolešovic. Hasiči pomáhali 
likvidovat její následky – celkem odčerpali vodu z 22 
sklepů.

V šedesátých letech se dařilo práci s mládeží. 
Družstva žáků pořádala cvičení, zúčastňovala se okrsko-

vých a okresních soutěží a umísťovala se na předních 

místech. Časem přešli do kategorií dorostenců a mužů. 
K velkým úspěchům patřilo 1. místo dorostenců na sou-

těži v Janově (1965), vítězství žáků v okresní soutěži 

(1968) a 1. místo dospělých na okrskové soutěži ve Zde-
razi (1968). S mládeží pracovali Jaroslav Hejda, Antonín 

Slabý, Josef Efenberg ml. a Josef Jakl.  Odměnou za 

dobrou práci byl například zájezd do pražské ZOO a na 

ruzyňské letiště nebo dvoudenní stanování na Rabštějně. 
Velká část aktivních členů z této doby se stala jádrem 

sboru a někteří jsou aktivní ve sboru dodnes.

za SDH Kolešovice, Jaroslava Čečrdlová 

Družstvo dorostu, 1. místo, Janov, 1965

Zleva stojí: Jaroslav Hejda (vedoucí), Antonín Heckl (řidič), Josef Efenberg,

      Josef Jakl (vedoucí), Jiří Kukla,  Jiří Čečrdle, Jaroslav Čečrdle

Zleva sedí: Vlastimil Němec, Jiří Cuc, Mikoláš Roller

Zleva leží: Jaroslav Dvořák, Václav Barthel

B l a h o p ř á n í

V našich listech  jsme si zvykli, že se pravidelně setkáváme s články, které nám přibližují práci Sboru 
dobrovolných hasičů Kolešovice. Děkujeme paní Jaroslavě Čečrdlové za dosavadní spolupráci a gratulujeme 
k narození dcerky Adélky. Zároveň pevně věříme, že i přes dvojnásobné mateřské povinnosti zůstane se svými 
příspěvky věrnou dopisovatelkou.



L E D E N   

TEPLOTY V LEDNU [°C]
SRÁŽKY V LEDNU 

[ l /m2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2011 10,5 14.01.2011 - 16,5 04.01.2011 - 1,19 30,5 5,5 08.01.2011

2012 11,0 02.01.2012 - 10,5 31.01.2012 1,23 45,0 11,0 19.01.2012

2013 11,5 30.01.2013 - 16,0 26.01.2013 - 0,44 20,5 4,0 30.01.2013

Ú N O R   

TEPLOTY V ÚNORU [°C]
SRÁŽKY V ÚNORU 

[ l /m2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2011 10,5 11.02.2011 - 15,0 02.02.2011 1,26 6,5 2,0 12.02.2011

2012 14,0 29.02.2012 - 23,5 11.02.2012 - 4,09 8,0 2,0 09.02.2012

2013 7,5 05.02.2013 - 12,0 11.02.2013 - 0,7 39,5 9,5 23.02.2013

JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI 

      

Český svaz chovatelů, základní 

organizace Kolešovice pořádala 

9. února 2013 v hezkém a     
sněhem zapadaném výstavním 

areálu zimní výstavu králíků, 
drůbeže, holubů, okrasného 

ptactva a kožešinových zvířat.

Vystaveno bylo 56 ks králíků 

13ti plemen, 200 ks holubů 21 

plemen, 97 ks drůbeže vodní a 

hrabavé 13ti plemen, 55 ks 
okrasného ptactva a 30 ks kože-

šinových zvířat. Bylo uděleno 

celkem 16 čestných cen za nejlépe posouzená zvířata. Do     
nových chovů si návštěvníci zakoupili 93 zvířat a odjížděli 

spokojení.

Na výstavě návštěvníci využili možnosti posedět ve vytopené 

místnosti a v klidu konzumovat zakoupené jídlo i pití.        
Zároveň se zde scházeli známí chovatelé a předávali si       

zkušenosti z chovů. Ani nepříznivé počasí neodradilo 226 ná-

vštěvníků a nás překvapilo, že přijeli lidé až z Mělníka, Liber-
ce, Mostu i Prahy. Vystavovatele - chovatele ze Žatce, Podbo-

řan a z našeho okresu známe osobně a vždycky si s nimi rádi 

popovídáme. Těší nás, že zde rádi vystavují a patří jim náš dík.

za ZO jednatelka Marta Řežábková

ZIMNÍ VÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA V KOLEŠOVICÍCH ZIMNÍ VÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA V KOLEŠOVICÍCH ZIMNÍ VÝSTAVA DROBNÉHO ZVÍŘECTVA V KOLEŠOVICÍCH 



* gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let 
a po 80 roce každý rok 
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A n n a  M á l o v á

J a r o s l a v a  N o v o t n á

V l a s t a  Ř e ž á b k o v á

K v ě t o s l a v a  V a l i š o v á     

        

                                                 

M a r i e  E f e n b e r g o v á

J a r m i l a  Z á v o d s k á

M i l u š e  D v o ř á k o v á

K v ě t o s l a v a  K o v a n d o v á      

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V BŘEZNU A DUBNU 

LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ 

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA

PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU                  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU                  

DO DALŠÍCH LETDO DALŠÍCH LET

KULTURNÍ NABÍDKA KULTURNÍ NABÍDKA KULTURNÍ NABÍDKA 

         Hana  Černohorská 
*   17. ledna 2013

    Adéla  Čečrdlová                       

*   28. ledna 2013

Dominik  Slabý                       
*   12. února 2013

Jaroslav  Krůta                       
*  14. února 2013

Kryštof  Jurovich                        
*  22. února 2013

  Barbora Řežábková              
*  27. února 2013

NAROZENÝM OBČÁNKŮM PNAROZENÝM OBČÁNKŮM PŘEJEME KRÁSNÝ       ŘEJEME KRÁSNÝ               

A SPOKOJENÝ ŽIVOT. A SPOKOJENÝ ŽIVOT. 

        ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME ! HOPŘEJEME ! 

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI           

OBYVATELE NAŠÍ OBCE

Ve středu 10. dubna 2013 od 17 hodin se 

koná na přísálí Kulturního domu 

v Kolešovicích setkání důchodců při muzice. 

K tanci a poslechu hraje p. Černý.             

Srdečně vás všechny zveme.                  

Vstupné  je dobrovolné!

Obec Kolešovice, místní rybáři a ČSŽ      

pořádají

v neděli, 26. května 2013 od 9 hodin u    

rybníka na Podskale.  V rámci dětského 

dne bude od 9 hodin zahájen III. ročník      

dětských rybářských závodů. V průběhu 

dopoledne proběhnou soutěže, zábavné 

hry apod. Občerstvení  a odměny budou 

připraveny pro každého. Na rybářské zá-

vody je  možno přihlásit se v kanceláři OÚ 

do 20.5.2013 do vyčerpání kapacity      

závodu 25 dětí.

DĚTSKÝ DEN 

              ČSŽ a SDH Kolešovice připravují

          ČARODĚJNICKÉ REJDĚNÍ,

které se uskuteční 30. dubna 

2013 od 16,00 u dětského hřiště.

Všechny děti jsou zvány v čarodějnic-

kých kostýmech i bez nich. Čekají na 

ně soutěže a opékání buřtů.




